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„Částka za změnu názvu fakulty by byla o něco nižší než
výdaje fakulty za půl průměrného dne“
V připravovaném návrhu Věcného záměru zákona o univerzitních nemocnicích a univerzitních pracovištích se pamatuje
i na názvy nemocnic. Nahrazení slov „fakultní nemocnice“ slovy „univerzitní nemocnice“ by mělo být předmětem změny
zákona č. 239/2000 Sb. a zákona č. 120/2002 Sb. Zda tato skutečnost může mít vliv na název 2. lékařské fakulty UK,
která sídlí v Motole, jsme se zeptali jejího   děkana doc. MUDr. Ondřeje Hrušáka  .
Ke změně názvů pražských lékařských fakult došlo naposledy v roce 1990 a dosud mnozí používají pro rozlišení
místní názvy. Jak probíhala tehdy změna označení Vaší fakulty?
Přiznávám, že problematika názvu naší fakulty je v současné době spíše marginální záležitostí vzhledem k dění okolo
univerzitních nemocnic, ale k určitému posunu zde došlo.
V roce 1990 zde probíhala diskuse, ve které už zaznívaly hlasy o spojení názvu fakulty s místním jménem. Tehdy
jsme chtěli opustit název Fakulta dětského lékařství, protože naši absolventi byli plně kvalifikováni pro všechny oblasti
medicíny a ne jen pro dětskou medicínu a z toho hlediska byl tehdejší název trochu zavádějící. Vlastně už tehdy celkem
jednoznačně zvítězil v naší akademické obci název Lékařská fakulta Motol.
Označení Fakulta dětského lékařství způsoboval problémy nejen v zahraničí, ale i v Česku. V té době jsme na naší
fakultě samozřejmě probírali i různá číselná označení, ale jako akademická obec jsme je zavrhli. Nicméně tehdejší
vedení univerzity vzhledem k tomu, že celkem logicky fakulta Všeobecného lékařství nechtěla mít označení, které by se
vázalo geograficky k centru Prahy např. ke Karlovu náměstí, nakonec prosadilo místo názvu číslo. Bylo tedy rozhodnuto
trochu v nesouladu s naším tehdejším přáním, přičemž část lékařských fakult (LFHK a LFP) si ponechala svá označení
podle místního názvu a naše fakulta si ponechala slovo „Motol” například ve znaku a v emailových adresách. V rámci
třetí lékařské fakulty se o změně názvu rovněž diskutovalo, byla řeč o Lékařské fakultě Královské Vinohrady, ale na
rozdíl od nás na této fakultě číslovku přijali, o čemž svědčí třeba i spolek mediků Trimed.
Počátkem roku probíhala na webových stránkách Vaší fakulty diskuse o změně názvu a změnu názvu schválil
i akademický senát. Jaké budou Vaše další kroky?
Hlasoval jsem pro změnu, ale jako děkan jsem si přál, aby se k tomu vyjádřili všichni, protože to je věc, která se týká
pedagogů, studentů a nakonec i absolventů. Diskuse ukázala, že se nejedná o jednomyslný názor akademické obce.
Udělali jsme anonymní anketu a její výsledek byl jednoznačný – dvě třetiny pedagogů i studentů jsou pro přejmenování.
Některé příspěvky byly v diskusi trochu žhavé, ale celkem převažovaly příspěvky pro. Nárůst negativních postojů ke
změně názvu byl spojen spíše s výší finančních výdajů spojených s tímto krokem. Celkový roční objem výdajů fakulty
je přes 200 mil. Kč, takže částka za změnu názvu byla o něco nižší než výdaje fakulty za půl průměrného dne. I tak
bychom skutečné náklady ve vlastním zájmu tlačili na minimum. Akademický senát UK 2. LF navíc schválil dne 16. 4.
2008 návrh na změnu názvu fakulty a potvrdil názor většiny pedagogů a studentů, který se projevil v anketě.  V případě,
že vzniknou univerzitní nemocnice a vedení univerzity nám schválí přejmenování, pak bychom obojí rádi spojili a tím
náklady minimalizovali. Pokud by měly univerzitní nemocnice vzniknout s nějakým prodlením, počkáme.
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